



Protokoll styremøte Nordgrønt SA

Møtedato	15.12.21.
Sted	Teams kl. 14.30-16.30.
Tema	Styremøte i Nordgrønt SA
Til stede	Fritjof Sandstad, Hanne Brennhovd, Stig A Oldervik, Sigurd Orre, Inger-Iren Eriksrud, Odd Hveem, Jostein Lutro og Johan Presthus
Forfall	
Også til stede	Oddbjørn Aarøe, Christine Frostmann, Atle Olsen, Lars Rune Hoel, Tommy Espedal, Tom-Arne Isaksen, Hans Jacob Fosaas og Morten Bilstad
Forfall	

Saksliste	Ansvar
Sak 88/21. Godkjenning av innkalling og sakliste Under eventuelt kommer: 1.Kompensasjon deltakelse bedredskapsmøter OH. Innkalling og sakliste ble godkjent.	
Sak 89/21. Godkjenning av referat fra møte 18.10.21. <i>Sendt pr epost 22.10.21.</i> Referat godkjent.	
Sak 90/21. Høringsnotat om etablert KSL Fristen var 1. desember men vi kan vel komme med et innspill hvis vi har noe å bemerke. OH mener Nordgrønt bør støtte at produsentene selv må betale deler av kostnadene, hvis ikke ting i KSL gjøres til riktig tid. FS forslår følgende vedtak: Nordgrønt støtter innspill fremlagt av arbeidsgruppa. Godkjent KSL er å foretrekke fremfor etablert KSL. Styret støtter dette, og JP sender tilbakemelding til KSL.	

Sak 91/21. utfordringer i landbruket

Økte gjødselpriser, økte emballasjekostnader, økte strømkostnader.

Hvordan skal vi håndtere dette fremover?

Økte kostnader over hele fjøla. Hvordan skal Nordgrønt forholde seg til dette? I tillegg til dette etterspør MB også sikkerheten i avtalene fremover.

HB mener mye av kostnadsøkningen blir ivaretatt gjennom jordbruksforhandlingene. Skjønner veldig godt frustrasjonene rundt det som skjer nå. Uforståelig at myndighetene sitter stille i båten. Noe bør skje snarest mulig på politisk nivå.

Landbruksministeren har uttalt at energispørsmålet skal behandles i jordbruksforhandlingene i mai. Dette er ikke akseptabelt, og man frykter mange vil få store økonomiske utfordringer hvis ikke noe skjer nå. Økte kostnader på gjødning og emballasje er også krevende for produsentene. Det varsles bare via epost at pga. omstendighetene rundt om, er de nødt til å øke sine priser. Produsentene har ikke den samme muligheten på sine varer, og i totalitet er alle disse faktorene ekstremt utfordrende. Mange produserer med tap slik det er pr nå. Sandra Borch var ute i media og utfordret kjedene til å ta ut ekstra kostnader i markedet. Coop vil løfte prisene hvis markedet gjør det. Hvor mye kan en pris på vare justeres opp før forbruker vil mene det blir for dyrt. Coop har noen ganger prøve å løfte priser, men uten at Kiwi og Rema har fulgt etter. Da må Coop sette ned prisen igjen. Energikrisa er den største utfordringen på kort sikt. Strøm er veldig uforutsigbart ifølge SAO. Kan avtale en pris, men tillegg utover dette vil uansett komme pga. strømsituasjonen i den enkelte region. Norge er delt i soner med tanke på strøm. HB mener dette er et bransjeproblem og myndighetene bør ta grep. Andre i møtet er ikke uenig i dette, men spørsmålet er likevel om Coop kan bidra. Kan Coop utfordre myndighetene i media? Dette må sjekkes ut innad i Coop først. Har ikke praksis med tanke på politisk involvering. HB har vært i kontakt med kommunikasjonsavdelingen i Coop og det er mulig å bruke dem fremover. Viktig at de også er forberedt på spørsmål som vil komme. HB sier videre at alle må forsiktige i sine uttalelser til media. Ting blir ofte tatt ut av perspektiv og det kan fort føre til omtale som vil skade både produsentene og Coop. Ved henvendelser fra media til produsent angående Coops mening, kan det være lurt å koble på kommunikasjonssjefen i Coop, Harald Kristiansen.

SO sier alle må tjene penger i verdikjeden. Produsentene er på bunnen og har lite handlingsrom. Innkjøpsprisene øker, men man har ingen/liten påvirkningsmulighet på oppgjørspriser. CF spør om innsatsfaktorer som inngår i produksjon kan forhandles sammen og da gi bedre betingelser. Lite å hente der ifølge flere i møtet.

Sak 92/21. Status felles årsmøte i Stavanger 21.-23. Januar.

Smittesituasjonen rundt om samt regjeringas strenge restriksjoner innført fra og med 15. desember, gjør at det vil bli vanskelig å gjennomføre dette. Hotellet har tidligere krevd kompensasjon for 50 % av totalkostnadene hvis vi ønsket å kansellere. De har ikke vært interessert i å flytte arrangementet.

Tirsdag mottok JP en epost der de nå var villige til å endre dato frem i tid, og ettersom utsiktene er dårlige fremover vil vi akseptere dette. Mest sannsynlig vil vi flytte dette til november i 2022.

De lokale årsmøtene arrangeres på Teams fredag 21. januar. Coop vil da delta i et Teams møte der alle regionene er samlet, enten før eller etter selve årsmøtene. Regionlederne må sette i gang sine produktgruppeledere slik at årsmeldingene er ferdige i god tid. Regionlederne avtaler også tidspunkt for de regionale møtene.

JP tar endelig status med hotellet og sender deretter ut info til alle påmeldte.

Sak 93/21. Hovedårsmøtet i mars 2022.

Skal etter planen arrangeres i Region Øst. Status? Fremdrift?

Dette er et mindre arrangement enn fellesmøtet, og derfor lettere å gjennomføre. 30-35 deltakere. Hans Jacob får ansvaret for koordineringen i region Øst. Avtaler videre fremdrift med JP.

Sak 94/21. Nye kasser. EPS

Hva er status pr i dag?

HB har fått priser på kassene. Vil sende ut dette snarest mulig nå. Kasser er sendt for utprøving til flere produsenter/pakkeri. Overgangsdato er satt til 28. januar men HB kommer tilbake på dette. Mangler fremdeles noen avklaringer rundt erstatning av ifco 4320 kassen, ettersom den ikke er tilgjengelig av den nye typen. OH presiserer at endelig dato bør informeres snarest mulig nå. Prøver å tilpasse innkjøp av ifco.

Sak 95/21. Grensejusteringer etter utbygd Clog 2.0.

Konsekvenser/endringer i avtaler pga. dette?

Det er pr nå fremdeles ingen avklaringer rundt dette. Har ikke vært prioritert i høst. Jobben starter på januar i 2022. HB presiserer at nye grenser ikke blir vektlagt i planene for 2022-2023.

Sak 96/21. Videre planer og fremdrift ferskvarehuset.

Orientering til styret i tråd med uttalelse fra Kristiansen

HB understreker at ingenting er skjedd enda. Ny fryselinje og salatlinja har krevd alt oppmerksomhet i høst. Kjempeproblem med sykefravær også.

Ifølge enkelte maskinleverandører, har Ferskvarehuset hentet inn priser med tanke på pakking av løk og gulrot. Dette er ukjent for HB og har pr nå ikke mere informasjon å komme med.

Sak 97/21. Korrigering leiekostnader daglig leder.

Etter avtale fra 28.12.2016, justeres denne 1. januar hvert år.

Korrigeringen tas til etterretning og legges inn i budsjettet for kommende år.

Sak 98/21. Status Coop inkl. ny organisering.

Den nye organiseringa i Coop er for så vidt klar. Vil bli gjort gjeldende i april/mai. Det kan ta opp mot 1-1,5 time å gå gjennom dette nå. Utsetter derfor dette til neste styremøte i begynnelsen av januar.

Videre la HB frem flere plansjer som viste utviklingen på frukt og grønt. Det er tilbakegang i hele bransjen, men Coop kommer stort sett bedre ut med en mindre tilbakegang enn øvrige.

Det er videre en lav volumutvikling på norsk, men den er betydelig bedre inn import!

I regionene har Sør og Øst mindre tilbakegang enn markedet. Midt har sterk markedsandel, men har størst avvik til fair share. Størst tilbakegang og avvik til markedsutviklingen har Vest.

Sak 99/21. Status produksjonsplaner

Christine la frem noen plansjer som viste hvordan de lå an på forskjellige kulturer. Har vært mye jobb og dette har medført forsinkelser i utsending av planer på flere kulturer. På tidligpotet ble det i 2021 lansert en ny pakning på 1,5 kg. Det ble også foretatt ei oppjustering på planene og fordelt på rød og gul sort. I ettertid har ikke økningen slått inn og Coop er

derfor nødt til å redusere noe på planene før neste sesong. For å kompensere for manglende salg ble tidligpotetsalget utvidet med 2 uker. Dette er ikke heldig da det går utover de produsentene som kommer inn med mellomsorter. Disse blir da skyvet bakover og vi drar med oss problemene videre i sesongen. På lagringspotet vil det også bli en del justeringer. CF tar en runde med SO før plan på lagringspotet sendes ut. Ble også en diskusjon rundt «vesentlige endringer» og hvor stor en endring er før den kan betegnes som vesentlig. Noen spørsmål på konkrete saker i møtet. Ble bestemt at JP, CF og IIE tar et oppklaringsmøte i nærmeste fremtid.

HB presiserer at CF og hennes team har gjort en formidabel jobb i produksjonsplanleggingen. Målet er å legge planene så tett opptil behovet til Coop som mulig.

Sak 100/21. Eventuelt

1. Kompensasjon deltagelse beredskapsmøtene i 2021

Dette er møter som stort sett har foregått på Teams. GPS har en sats på 950 kr på slike møter, uavhengig av lengden på møtene.

Etter forslag fra FS vedtar Nordgrønt å benytte samme sats som GPS på disse møtene.

Odd Hveem sender faktura til Nordgrønt.

Ny organisering i Coop kommer på agendaen igjen på første styremøte i januar.

Fritjof Sandstad

Hanne Brennhovd

Sigurd Orre

Inger-Iren Eriksrud

Stig Arild Oldervik

Odd Hveem

Jostein Lutro